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Interpelacja 

W związku ze staraniami rodziców uczniów szkół branżowych I stopnia z Zespołu Szkół 
nr 6 w Suwałkach, wnoszę o utworzenie dwuletniej szkoły branżowej II stopnia, jako szkoły 
funkcjonującej od 1 września roku szkolnego 2022/2023. Zgodnie z ustawą z dnia 14 grudnia 
2016 r. Prawo oświatowe, szkoły dzielą się w sposób następujący: 

Art. 18. 1. Szkoły publiczne i niepubliczne dzielą się na następujące typy: 

1) ośmioletnią szkołę podstawową; 

2) szkoły ponadpodstawowe: 

a) czteroletnie liceum ogólnokształcące, 

b) pięcioletnie technikum, 

c) trzyletnią branżową szkołę I stopnia, 

d) trzyletnią szkołę specjalną przysposabiającą do pracy, 

e) dwuletnią branżową szkołę II stopnia, 

Brak w Suwałkach szkoły branżowej II stopnia jest poważnym zaniedbaniem, bowiem 
uniemożliwia chętnym uczniom kontynuowanie nauki, a tym którzy nie są jeszcze pełnoletni 
spełnienia obowiązku nauki do ukończenia 18 roku życia. Szkołę można było założyć już 
wcześniej, tak by zaoferować absolwentom szkól branżowych I stopnia możliwość dalszej 
nauki. W wielu ośrodkach szkoły założono, choć nie było pewności naboru, właśnie po to by 
dać absolwentom możliwość kontynuowania nauki, gdy zajdzie taka potrzeba. Dodajmy, że 
zgodnie z ustawą uczniowie mają prawo kontynuowania nauki w szkole branżowej II stopnia. 
Warto dodać, że Suwałki są dużym ośrodkiem szkolnictwa zawodowego i niepodejmowanie 
działań w tym zakresie jest niezrozumiałe. W szkole branżowej II stopnia mogliby uczyć się 
absolwenci szkół branżowych I stopnia z całego regionu. W Suwałkach istnieje zarówno baza 
jak i kadra umożliwiająca powstanie takiej szkoły, w której mogą przecież istnieć klasy 
wielozawodowe. 

Argument podawany rodzicom, iż nie ma naboru jest nietrafny, bowiem nie ogłoszono 

i nie przeprowadzano naboru, a jedynie sondowano, ilu chętnych wśród uczniów Zespołu Szkół 
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nr 6 w Suwałkach chciałoby kontynuować naukę. Ponadto istotne jest samo założenie szkoły, 

które może być czynnikiem powodującym zainteresowanie kontynuowaniem kariery szkolnej. 

Argument podawany rodzicom, że jest zbyt późno, bowiem należy uzyskać opinię 

Wojewódzkiej Rady Rynku Pracy w Białymstoku jest nietrafny, bowiem Rada zbiera się 

(http://bip.wup.wrotapodlasia.pl/WRRP/) w dniu 23 maja 2022 r., a wnioski można składać do 
9 maja. 

Projekt uchwały w tej sprawie można przedstawić Radzie Miasta na majowej komisji 
i sesji, jeżeli odpowiednio dostosuje się terminy posiedzeń, a na rekrutację pozostanie okres 
od czerwca do sierpnia. Najważniejszy jest natomiast sam fakt założenia szkoły branżowej 

II stopnia. 

Tym samym założenie szkoły jest wyrazem woli władz miasta, aby umożliwić uczniom 
kontynuowanie nauki i zdobycie wysokich kwalifikacji zawodowych. 

Z poważaniem 

Jarosław Schabieński 

Radny Rady Miejskiej w Suwałkach 


